
 

  
 
 

Referat Studienævn for Pædagogik  
 
 
Dato og tidspunkt: 8. september 2021 
Lokale: Romeo / Zoom møde 
Til stede: Anders Kruse Ljungdalh (AKL), Anitta Reher (AR), Finn Wiedemann (FW),  
  Lars Frode Frederiksen (LFF) (deltog under pkt 4 til 8c), Maja Oresnik (MO),  
 Michael Paulsen (MP),   
Afbud fra: Betina S. Christiansen  
Referat sendt til  
orientering til: Per Krogh Hansen 
Referent:  Dorte Cohrt Nebel 
 
 
 

1 Dagsorden 
 Godkendelse af dagsorden 13. oktober 2021 
2 Referat 
 Lukket: Godkendelse af referat af 8. september 2021 
3 Meddelelser 
 3a Studienævnsformand 
 3b Vicestudieleder 
 3c De studerende 
 3d Sekretariatet 
4 Merit- og dispensationsansøgninger 
 Lukket: Behandling af indkomne studenteransøgninger - SAGA 
5 Sager til behandling: Eksamen 
 Ingen sager til behandling 
6 Sager til behandling: Undervisning 
 Ingen sager til behandling 
7 Sager til behandling: Studieordninger 
 Ingen sager til behandling 
8 Sager til behandling: Kvalitetspolitik 
 8a Høring: Videnskabsteori I 
 8b Møde i aftagerpanel for Pædagogik 
 8c Decentral studiestart 
 8d Forskningsbasering 
 8e Handleplanspunkt: Fortsat forventningsafstemning ved studiestart og 
  undervisningsstart, tydeliggøre hvor mange timer de studerende forven
  tes at bruge på studierne og fokus på studievane 
 8f Handleplanspunkt: Fortsat fokus på hvordan man kan øge studieinten-
  siteten på studiet – bl.a. gennem indførsel af ændrede prøveformer og fag
  dag hvert semester (BA) (studieintensitet) 
 8g Handleplanspunkt: Indførelse af fagdag – drøftelse af uddannelsen, oplæg 
  fra udefrakommende, præsentationer af BA-projekter. Invitation for alle 
  undervisere (IKV + ISK). Hvert semester. Studiemiljø behandles på fagda
  gen (BA) (Studietid og gennemførelse) 
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 Side 2 

 8h Handleplanspunkt: Bedre kommunikation om muligheder for projektorien
  teret forløb (BA) (Ledighed/employabilitet) 
 8i Handleplanspunkt: Fokus på matrix-uddannelse og samarbejde på tværs. 
  Arbejde på en årlig fælles dag for fagmiljøet på tværs af institutter. (BA) 
  (Forskningsdækning) 
 8j Handleplanspunkt: Fortsat fokus på hvordan man kan øge studieintensi  
  teten på studiet – bl.a. indførsel af mødepligt, ændrede prøveformer etc. 
  (KA) (Studieintensitet) 
9 Andre sager til behandling 
 9a Planlægning af undervisning 
 9b Igangsættelse af udviklingsarbejde ang. employabilitetsindsats 
 9c Talentudmærkelser for Forår 2021 
 9d Status studiegenstart 
 9e Oversigt annuum 
 9f Generel drøftelse om 3. prøveforsøg i fag med mundtlige eksamener bør 
  være med ny eksaminator 
 9g Orientering om eksamensplaner 
10 Eventuelt 
 Eventuelt 
 

 
  

Ad pkt. 1 
Dagsordenen for studienævnsmødet den 13. oktober 2021 blev godkendt.  
 
Ad pkt. 2 
Referat fra 13. september 2021 blev godkendt på mødet.  
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden:  
- Oplyste at der i forbindelse med men netop indgåede normaftale og det 

nye sammenlagte studienævn kommer skifte på studielederposterne, 
idet hverken FW eller MP fortsætter som studieledere. Det er pt endnu 
ikke afklaret, hvem der bliver studieleder for BA’en og KA’en. Der vil 
fremadrettet være tale om én studieleder for de to uddannelser. Derud-
over kommer der som følge af den nye studienævnsstruktur udskiftning 
på studienævnssekretærposten. Ændringerne medfører risiko for at der 
forsvinder mange års indsigt i studienævnets arbejde. Det er svært at fo-
restille sig, at det ikke i en overgangsperiode vil give anledning til udfor-
dringer i forhold til ledelse og udvikling de to pædagogik-uddannelser. 

- Orienterede om det forestående valg i november og opfordrede de stu-
derende til at finde de kandidater, der ønsker at stille op til valget. Der 
skal gerne vælges 3 studerende til det nye studienævn.  

- Informerede om Ledelsens udmelding om, at Sundhedsstyrelsen har 
meddelt, at covid-19 ikke længere er en samfundskritisk sygdom og at 



 

 Side 3 

alle restriktioner i den forbindelse er ophævet. Dermed bortfalder alle 
særlige foranstaltninger relateret til covid-19.  

b) Vicestudieleder:  
- Oplyste, at der svar fra fakultet på forespørgslen om karakterkravet på 

4,0, der blev indført sidste år, kan differentieres. Det er kun muligt at 
vælge mellem 4,0 i gennemsnit eller 7,0 i dansk. Danskgennemsnittet be-
står af fire elementer. Det er ingen reelle tegn fra frafaldsstatistikker på, 
at tidligere optagne studerende med et gennemsnit på under 4 har 
større frafald. Der blev sidste år optage 13 studerende med snit under 4. 

- Informerede om, at der nedsat et markedsføringsudvalg blandt undervi-
serne på uddannelsen og første skridt har været at ændre teksten for po-
tentielle studerende på www.sdu.dk.  

c) De studerende havde ingen kommentarer. 
d) Sekretariatet:  

- Oplyste, at Rektor har godkendt, at det akkumulerede studieaktivitets-
krav afskaffes med øjeblikkelig virkning og har godkendt, at det fremover 
gøres til en SDU-regel, at studerende som minimum skal gennemføre én 
aktivitet om året.  

- Orienterede om, at Studie- og trivselsvejledningen på SDU har udsendt 
en podcastserie med titlen ”Studielivet”. Første afsnit er om tilbageven-
den efter corona med bl.a. Ane Qvortrup. Søg efter ”studielivet” i din 
Podcast-app. 

- Informerede om, at der er ændret på studiernes hjemmesider, så alle de 
oplysninger, der tidligere lå på ”fælles”-delen af mitSDU, nu ligger decen-
tralt på alle studiesider, fx Faner med Hjælp og vejledning, Bibliotek, 
samt Studieliv. 

- Oplyste, at årets Studiepraktik løber af stablen 27. og 28. oktober.  
 
Ad pkt. 4 
Der blev behandlet i alt 6 sager. Se fortroligt referat.   
 
Ad pkt. 5 
Ingen sager til behandling.  
 
Ad pkt. 6 
Ingen sager til behandling  
 
Ad pkt. 7 
Ingen sager til behandling. 
 
Ad. Pkt. 8 

a) Studienævnet gennemgik kort det fremlagte materiale ifm behandling af 
punktet. Studienævnet er indforstået med punkt 1a. Studienævnet er indfor-
stået med Ea – videreførelse af eksamensformen fra tidligere fagbeskrivelse. 
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Studienævnet har ingen indsigelser i forhold til Mulighed 1, 2 og 3. Studie-
nævnet kan ikke bakke op om Mulighed 4.  

b) Det planlagte møde i Aftagerpanelet for Pædagogik den 12. oktober blev 
desværre aflyst som følge af for mange afbud. FW vil inden længe frem-
sende en opdatering om ændringerne på uddannelserne og andre informati-
oner. Det vil være op til den nye studieleder at rekonstruere et aftagerpanel 
og besætte nævnet med eventuelt nye medlemmer. Det nuværende nævn 
er nedsat af FW, og består i høj grad af FWs kontakter. 

c) Punktet udsættes til næste møde (17.11.2021). 
d) Teksterne i studieordninger for hhv. BA’en og KA’en blev godkendt uden æn-

dringer.  
e) Det er i forbindelse med studiestart tydeliggjort, hvor mange timer de stude-

rende forventes at bruge på studierne, ligesom der er stor fokus på studieva-
ner. 

f) Der er ændret på flere eksamensformer ifm studieordningsændringer, der 
trådte i kraft 1/9 2021 og der gennemføres 2 årlige fagdage. Tiltagene er 
med til at styrke indsatsen for at øge studieintensiteten.  

g) Der afholdes fagdage hvert semester, ligesom der afholdes fælles møde med 
deltagelse af studerende og undervisere fra begge institutter. Der er desu-
den arrangeret en jubilæumsdag, hvor der blandet andet er oplæg fra eks-
terne fagpersoner.  

h) Studieleder planlægger at afholde møde med studerende tidligt i uddannel-
sen for at udbrede kendskab og vigtigheden af det projektorienterede for-
løb. 

i) Der har været afholdt flere møder med underviserne fra begge institutter, 
det har bla ført til en større ændring af studieordningen. Det er planen at 
fortsætte fælles undervisermøder for en videreudvikling af uddannelsen.  

j) Der er fortsat fokus på studieintensitet på KA’en, men der er ikke nævne-
værdige udfordringer, så studienævnet finder ikke anledning til at igang-
sætte nye tiltag for at øge intensiteten. 

 
Ad pkt. 9  

a) Punktet udsættes til næste møde (17.11.2021). 
b) En strategi vil ikke kunne være dækkende for uddannelserne under studie-

nævnet. FW opfordrer særligt studerende uden erhvervserfaring til at tage 
det projektorienterede forløb, da det er vigtigt for at kunne få job efter endt 
uddannelse, at kandidaten har noget erhvervserfaring fremfor udelukkende 
den akademiske tilgang. Studienævnet ønsker en dialog med aftagerpanelet 
om hvilke kompetencer, der anses for afgørende. Studienævnet diskuterede 
hvordan det kan tydeliggøres for de studerende, hvilke jobområder de en-
kelte fags kompetencer omfatter. Det er vigtigt, at de studerende kan ”over-
sætte” fagenes kompetencer til reelle jobområder og italesætte at uddan-
nelsen ikke ligger inden for en afgrænset stillingskategori. Studienævnet for-
moder, at karriedagen for de kandidatstuderende genoplives efter corona. 
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Det vil være op til den kommende studieleder at planlægge det karrierese-
minar, som tidligere har været afholdt hver forår.  På seminarerne har der 
været oplæg fra tidligere studerende om, hvordan de har fundet vejen til ar-
bejdsmarkedet samt fra studieleder. 

c) Studienævnet diskuterede hvilke kriterier, der skal listes for at en stude-
rende kan indstilles. Det endelige udkast bliver sendt i skriftlig høring i stu-
dienævnet.  

d) Der forelå ikke en oversigt over allerede godkendte ansøgninger til studie-
genstartsarrangementer. Den fremsendte ansøgning om midler til eksterne 
oplægsholdere i forlængelse af faget Kulturel og social bæredygtighed blev 
imødekommet. Arrangementet vil være åbent for alle. Status på studiegen-
start vil være et punkt på næste møde (17.11.2021). 

e) Det er svært for studienævnet at danne sig et overblik over annuum ud fra 
den fremlagte oversigt. Der er dog stadig midler tilbage.  

f) Punktet udsættes til næste møde (17.11.2021).  
g) Eksamensplanerne blev kort gennemgået og eventuelle henvendelser skal 

ske til BSS. 
 
Ad pkt. 10 
Det er studienævnets opfattelse at studerende fra Interkulturel pædagogik og dansk 
som andetsprog og Pædagogik har brug for Adope.  
 
 
Næste møde afholdes den 17. november 2021, kl. 9:30 – 11:30 i Romeo 
 
 
 
Finn Wiedemann 
Studienævnsformand            /           Dorte Cohrt Nebel 
             Studienævnssekretær 
 
 


